
Protokół nr XI/19 z XI Sesji Rady Miasta Żyrardowa – 19.06.2019  

1 

PROTOKÓŁ NR XI/19 

Z XI SESJI RADY MIASTA ŻYRARDOWA 

Z DNIA 19 CZERWCA 2019 r. 

 

Stan Rady – 21 radnych                  Obecnych – 20 radnych 

Nieobecny: radny Grzegorz Obłękowski. 

 

PORZĄDEK OBRAD: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z X Sesji Rady Miasta Żyrardowa. 

5. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr V/33/19 Rady Miasta Żyrardowa z dnia  

17 stycznia 2019 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2019–

2028 wraz z prognozą długu na lata 2019–2028. 

6. Projekt uchwały – zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2019. 

7. Debata nad raportem o stanie Miasta Żyrardowa za rok 2018. 

8. Projekt uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Żyrardowa wotum zaufania. 

9. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2018 wraz  

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Żyrardowa za 2018 rok. 

10. Projekt uchwały w przedmiocie absolutorium dla Prezydenta Miasta Żyrardowa z tytułu 

wykonania budżetu za 2018 rok. 

11. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

12. Wolne wnioski. 

13. Zamknięcie obrad. 

 

Ad 1., 2. i 3. 

W dniu 19 czerwca 2019 r. o godz. 16.00 w budynku Resursy przy ul. 1 Maja 45 rozpoczęły 

się obrady XI Sesji Rady Miasta Żyrardowa. Otwarcia obrad dokonał Przewodniczący Rady Miasta 

Żyrardowa Ryszard Mirgos. Stwierdził on prawomocność obrad i przedstawił porządek obrad,  

do którego nie zgłoszono uwag. 

 

Ad 4. 

Do przedłożonego projektu protokołu nie zgłoszono uwag. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z X Sesji Rady Miasta Żyrardowa. W głosowaniu jawnym 

wzięło udział 19 radnych, którzy zdecydowali o przyjęciu protokołu 19 głosami „za”, przy braku 

głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 
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Wyniki głosowania nad przyjęciem protokołu z X Sesji Rady Miasta Żyrardowa: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef Kapusta, 

radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny 

Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Artur Pietruszewski, radna Gabriela Polańska, radny 

Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny 

Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecny podczas głosowania: radny Jerzy Naziębło. 

Nieobecny podczas sesji: radny Grzegorz Obłękowski. 

 

Ad 5. i 6. 

Pani Anna Krupa, Skarbnik Miasta, przedstawiła projekty uchwał w sprawie zmiany Uchwały 

Nr V/33/19 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 17 stycznia 2019 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2019–2028 wraz z prognozą długu na lata 2019–2028 oraz 

zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2019. Wspomniała o autopoprawkach 

polegających na zwiększeniu wydatków na utrzymanie czystości ulic na terenie Miasta Żyrardowa oraz 

uznaniu przesunięcia dla Centrum Kultury za dotację celową, a nie podmiotową. 

Radny Arkadiusz Rzepecki przedstawił opinie Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw 

Gospodarczych RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali obydwa projekty. 

Radny Marek Treliński nawiązał do planowanej budowy świetlicy na os. Leśna. Przypomniał, 

że samorząd ubiegał się o dofinansowanie na ten cel, ale go nie uzyskał. Ocenił, że właściwą decyzją 

jest ponowne przygotowanie wniosku aplikacyjnego i zabieganie o środki zewnętrzne. 

Radny Krzysztof Skrobisz dociekał, czemu środki na organizację Świętna Lnu nie zostały 

uwzględnione przez Dyrektora Centrum Kultury w preliminarzu, a także czy Wydział Kultury  

i Promocji będzie miał wystarczająco dużo środków na działanie do końca roku budżetowego. 

Pan Robert Siniarski, Dyrektor Centrum Kultury, wyjaśnił, że środki na organizację Święta Lnu 

zostały zaplanowane w budżecie Wydziału Kultury i Promocji, a nie CK. 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr V/33/19 

Rady Miasta Żyrardowa z dnia 17 stycznia 2019 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Żyrardowa na lata 2019–2028 wraz z prognozą długu na lata 2019–2028. W głosowaniu jawnym udział 

wzięło 19 radnych, którzy poparli przedłożony projekt 17 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw”  

i 2 głosach „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr V/33/19 Rady Miasta Żyrardowa 

z dnia 17 stycznia 2019 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa na lata  

2019–2028 wraz z prognozą długu na lata 2019–2028: 

„za” – 17 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny 
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Mateusz Nalej, radny Artur Pietruszewski, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna 

Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 2 głosy – radna Anna Maria Kozłowska, radny Krzysztof Skrobisz. 

Nieobecny podczas głosowania: radny Jerzy Naziębło. 

Nieobecny podczas sesji: radny Grzegorz Obłękowski. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta 

Żyrardowa na rok 2019. W głosowaniu jawnym udział wzięło 19 radnych, którzy poparli przedłożony 

projekt 17 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 2 głosach „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2019: 

„za” – 17 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny 

Mateusz Nalej, radny Artur Pietruszewski, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna 

Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 2 głosy – radna Anna Maria Kozłowska, radny Krzysztof Skrobisz. 

Nieobecny podczas głosowania: radny Jerzy Naziębło. 

Nieobecny podczas sesji: radny Grzegorz Obłękowski. 

 

Ad 7.  

Radny Marek Treliński przypomniał zapisy prawne, które obligują Prezydenta Miasta  

do corocznego przedstawiania Radzie Miasta raportu o stanie miasta, a także zwrócił uwagę  

na kompleksowość przedstawionych w opracowaniu informacji o wszystkich sferach działania 

samorządu. Odniósł się do poszczególnych rozdziałów dokumentu i przedstawił spostrzeżenia związane 

m.in. z koniecznością namysłu nad możliwościami zatrzymania procesu wyludniania się Żyrardowa,  

z dążeniem do szybszego pokrycia miasta planami zagospodarowania przestrzennego, z podjęciem 

działań celem dociążenia oczyszczalni ścieków ze ściekami z innych gmin, co mogłoby się przełożyć  

na stabilizację lub obniżenie kosztów jej funkcjonowania, z wysokim poziomem pozyskiwania środków 

zewnętrznych, a także z realizacją inicjatyw lokalnych. Zaapelował, by rozważyć możliwość 

zwiększenia wysokości dofinansowań na inicjatywy lokalne, co pozwoliłoby realizować budowy 

chodników. 

Radny Arkadiusz Rzepecki zwrócił uwagę na sposób opracowania raportu. Zauważył, że wiele 

informacji znanych było radnym wcześniej, a także wskazał, że w dziale poświęconym edukacji ujęte 

zostały wyłącznie tabelki, bez komentarza. Dociekał, jak wyglądały prace nad raportem, a także czy 

wnioski z niego płynące kompleksowo pokazują wyniki działań podejmowanych w minionym roku.  
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Pani Małgorzata Szustakiewicz, Sekretarz Miasta, wskazała, że Rada Miasta może przyjąć 

wytyczne odnośnie do sposobu opracowywania raportu o stanie Miasta. Wyjaśniła, że przedłożony 

raport odpowiada stanowi faktycznemu na dzień 31 grudnia 2018 r. i jest wynikiem pracy zbiorowej, 

opracowanej na podstawie danych z poszczególnych wydziałów, spółek miejskich czy służb 

mundurowych działających na terenie Żyrardowa.  

Radny Józef Kapusta pochwalił stronę wizualną raportu i jego przejrzystość. Zwrócił uwagę  

na dynamiczny wzrost liczby prowadzonych inwestycji w ostatnich latach, a także wzrost liczby 

pozyskiwanych środków zewnętrznych. Dodał, że w przyszłości cennym byłoby poszerzenie  

go o porównawcze zestawienie ze stanem Miasta w różnych obszarach w roku poprzednim. 

Przewodniczący Rady Ryszard Mirgos odczytał wstęp do raportu o stanie Miasta. 

 

Ad 8. 

Radny Artur Pietruszewski, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej RMŻ, przedstawił projekt 

uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Żyrardowa wotum zaufania. 

Radny Józef Kapusta zadeklarował, że radni wybrani z list Prawa i Sprawiedliwości zagłosują 

za udzieleniem Prezydentowi Miasta wotum zaufania. 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi 

Miasta Żyrardowa wotum zaufania. W głosowaniu jawnym udział wzięło 20 radnych, którzy poparli 

przedłożony projekt 20 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Żyrardowa wotum 

zaufania: 

„za” – 20 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Jerzy Naziębło, radny Artur 

Pietruszewski, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna 

Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecny podczas sesji: radny Grzegorz Obłękowski. 

 

Przewodniczący Rady Ryszard Mirgos ogłosił przerwę. Obrady wznowiono o godz. 17.15. 

 

Ad 9. i 10. 

Pan Lucjan Krzysztof Chrzanowski, Prezydent Miasta, odniósł się do gospodarki finansowej  

w roku 2018, podkreślając stabilność i bezpieczeństwo finansów publicznych, a także rozważne 

gospodarowanie środkami. Nawiązał również do skali wydatków majątkowych i realizacji zadań 

inwestycyjnych, a także do najważniejszych wydatków czy do pozyskanych środków zewnętrznych. 
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Pani Anna Krupa przedstawiła prezentację dotyczącą wykonania budżetu na 2018 r., w której 

omówiła dochody i wydatki Miasta w roku 2018, z uwzględnieniem procentowego wykonania planu 

oraz najważniejszych wydatków czy głównych źródeł dochodów. Nawiązała do wykonania przychodów 

i rozchodów zaplanowanych w budżecie Miasta na rok 2018. 

Radny Artur Pietruszewski odczytał opinię Komisji Rewizyjnej RMŻ o wykonaniu budżetu 

Miasta za 2018 rok (członkowie Komisji wydali opinię pozytywną), Uchwałę Nr Pł.208.2019 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 6 czerwca 2019 r. w sprawie 

wydania opinii o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Miasta Żyrardowa wniosku w sprawie 

udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Żyrardowa, a także przywołany wniosek Komisji 

Rewizyjnej RMŻ w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Żyrardowa. 

Radny Marek Treliński określił budżet na rok 2018 jako bardzo ambitny i stwierdził, że jest on 

jednym z lepiej wykonanych w historii Żyrardowa. Zwrócił uwagę na brak zobowiązań przechodzących 

z roku na rok, a także na występowanie zarówno odpowiedniej rezerwy na zadłużenie budżetu, jak  

i nadwyżki operacyjnej. Nawiązał do wzrostu wydatków na drogi gminne, jak również do pozyskiwania 

środków zewnętrznych. Przypomniał o pogłębiającym się zadłużeniu za najem lokali w budynkach 

komunalnych i konieczności zahamowania tej tendencji. 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego za rok 2018 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Żyrardowa za 2018 rok. 

W głosowaniu jawnym udział wzięło 20 radnych, którzy poparli przedłożony projekt 20 głosami „za”, 

przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 

2018 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Żyrardowa za 2018 rok: 

„za” – 20 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Jerzy Naziębło, radny Artur 

Pietruszewski, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna 

Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecny podczas sesji: radny Grzegorz Obłękowski. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad podjęciem uchwały w przedmiocie absolutorium dla 

Prezydenta Miasta Żyrardowa z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok. W głosowaniu jawnym udział 

wzięło 20 radnych, którzy poparli przedłożony projekt 20 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw”  

i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w przedmiocie absolutorium dla Prezydenta Miasta Żyrardowa 

z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok: 
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„za” – 20 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radna Edyta 

Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Jerzy Naziębło, radny Artur 

Pietruszewski, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna 

Żaneta Wesołowska, radna Elżbieta Wrońska; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecny podczas sesji: radny Grzegorz Obłękowski. 

 

Pan Lucjan Krzysztof Chrzanowski podziękował radnym za udzielenie mu absolutorium oraz 

zadeklarował, że jest ono mobilizacją do dalszej pracy celem rozwijania Żyrardowa. 

 

Ad 11.  

Radna Elżbieta Wrońska złożyła wniosek w sprawie utworzenia miejsc parkingowych przy  

ul. Parkingowej. 

Radny Arkadiusz Sowa złożył wniosek przyjęty podczas Komisji Bezpieczeństwa, Porządku 

Publicznego, Handlu i Usług RMŻ i dotyczący dofinansowania inwestycyjnego Targowiska 

Miejskiego. 

Radny Arkadiusz Rzepecki zauważył, że w przedłożonym radnym porządku obrad XII Sesji 

Rady Miasta Żyrardowa zaplanowanej na 27 czerwca 2019 r. nie znalazł się projekt uchwały dotyczący 

rozpatrzenia petycji mieszkańców w sprawie zmiany nazwy ulicy z Gen. Augusta Emila Fieldorfa – 

Nila na Jedności Robotniczej. Przypomniał, że petycja była rozpatrywana przez Komisję Skarg, 

Wniosków i Petycji RMŻ, kiedy to większość jej członków zdecydowała, by skierować przedmiotowy 

projekt pod obrady Rady Miasta. Podkreślił, że nie chodzi o przekonania poszczególnych radnych  

co do nazwy ulicy, ale o przeciąganie udzielenia odpowiedzi mieszkańcom. Zaapelował, by projekt 

włączyć do porządku obrad najbliższej sesji. 

Radny Marek Treliński poinformował, że według jego wiedzy powstaje uchwała  

o konsultacjach społecznych. Stwierdził, że wskazanym byłoby, przeprowadzenie konsultacji 

społecznych ze wszystkimi mieszkańcami, które byłyby wskazówką dla radnych, jaką decyzję w tej 

sprawie podjąć. Stwierdził, że sytuacja jest skomplikowana, bo jedna grupa chce utrzymania obecnej 

nazwy, zaś inna – powrotu do poprzedniej. Rozważał możliwość nierozpatrywania petycji do czasu 

wprowadzenia uchwały w sprawie konsultacji społecznych. 

Radny Arkadiusz Rzepecki zauważył, że radni nadal nie wiedzą, na jakim etapie są prace nad 

uchwałą w sprawie konsultacji społecznych. Zwrócił uwagę, że termin udzielenia odpowiedzi 

mieszkańcom minął, a także przypomniał, że mieszkańcy, którzy podpisali petycję, zadeklarowali,  

że usatysfakcjonuje ich zajęcie przez Radę Miasta stanowiska w tej sprawie. Przypomniał, że informacja 
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o posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji RMŻ była podana do powszechnej wiadomości  

i posiedzenie z udziałem mieszkańców miało charakter konsultacji. 

Radny Artur Pietruszewski stwierdził, że spotkanie z mieszkańcami nie miało charakteru 

konsultacji społecznych. Zauważył, że przy przywołanej ulicy zameldowanych jest ponad sześćset osób, 

zaś petycję podpisało ponad sto osób. Podkreślił, że radni nie znają opinii pozostałych osób, w związku 

z czym konieczne jest przeprowadzenie konsultacji społecznych. Wyraził nadzieję, że w trakcie 

prowadzenia konsultacji będzie możliwość stwierdzenia, czy osoby zajmujące stanowisko w sprawie 

zmiany nazwy ulicy mają meldunek przy ul. Gen. Augusta Emila Fieldorfa – Nila.  

Radny Józef Kapusta stwierdził, że jego zdaniem nie tylko mieszkańcy wspomnianej ulicy mają 

prawo się wypowiadać w tej sprawie, lecz także pozostali mieszkańcy Żyrardowa. Temat zmiany nazwy 

ulicy uznał za przekonsultowany, jako że w tej sprawie odbyło się wiele spotkań i dyskusji. Podkreślił, 

że jego zdaniem Rada Miasta powinna podtrzymać decyzję, która zapadła w VII kadencji, aby być 

konsekwentną. 

Radny Jerzy Naziębło zaapelował, by – w przypadku trudności z przygotowaniem projektu 

uchwały – przygotować na kolejną sesję RMŻ informację o stanie prawnym sprawy i działaniach 

podejmowanych celem jej rozpatrzenia. 

Pani Magdalena Osińska, radca prawny, przypomniała, że wspomagała działania Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji RMŻ od strony prawnej. Podkreśliła, że niewpłynięcie projektu uchwały nie 

oznacza bierności Urzędu Miasta, ale bierność radnych zainteresowanych tematem. Nawiązała  

do tematu konsultacji społecznych, podkreślając, że styczniowe spotkanie z mieszkańcami nimi nie 

było, a także poinformowała, że do Biura Prawnego trafił projekt uchwały w sprawie przeprowadzania 

konsultacji społecznych, który będzie procedowany.  

Radny Arkadiusz Rzepecki dociekał, kto jest wnioskodawcą projektu uchwały w sprawie 

przeprowadzania konsultacji społecznych. Zaapelował o przesłanie projektu do Komisji Statutowej RMŻ.  

 

Ad 12.  

Mieszkanka odniosła się do rozstrzygnięć komisji konkursowej powołanej w celu przeprowadzenia 

konkursu na stanowisko dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 3 z Oddziałami Integracyjnymi im. Stanisława 

Staszica w Żyrardowie. Stwierdziła, że szkoła doskonale funkcjonuje. W imieniu Rady Rodziców 

oświadczyła, że nie zgadza się z wynikiem konkursu, a także wskazała nieprawidłowości  

w przeprowadzonym konkursie, które w jej opinii powinny spowodować jego unieważnienie.  

Mieszkaniec zabrał głos w temacie funkcjonowania Żyrardowskich Wieczorów Literackich. 

Podkreślił, że w minionych latach ŻWL otrzymywały 60 tys. zł rocznie na funkcjonowania, zaś w roku 

bieżącym zapisano mniejsze środki, które zostały już skonsumowane. Wspomniał, że w budżecie 

Centrum Kultury zabrakło pieniędzy na jego płacę, a ŻWL będzie musiało opuścić zajmowaną siedzibę. 

Zadeklarował, że w przypadku braku przesunięć na działalność ŻWL konieczne będzie zakończenie 

funkcjonowania. 
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Mieszkaniec odniósł się do kilku tematów, m.in. wspominając o piśmie w sprawie utwardzenia 

ul. Harcerskiej złożonym przed laty przez jego żonę, na które odpisało tylko kilku radnych, choć pismo 

było adresowane do każdego z członków Rady Miasta. Wskazał również, że zmiany nazw ulic nastręczają 

trudności mieszkańcom, m.in. przy zmianach umów z dostawcami mediów i usług. Przywołał przykład 

miasta, w którym nie zmieniono nazwy ulicy zamieszkiwanej przez kilka tysięcy osób. 

Mieszkaniec pogratulował Prezydentowi Miasta otrzymanego absolutorium oraz nawiązał  

do wypowiedzi jednego z przedmówców, który poruszył temat Żyrardowskich Wieczorów Literackich. 

Przypomniał o działaniach podejmowanych przez ŻWL i poprosił o wsparcie dla lokalnych poetów,  

by mogli dalej funkcjonować w ramach tej organizacji. Zaproponował rozwiązanie problemu ujętego  

w petycji mieszkańców ul. Gen. Augusta Emila Fieldorfa – Nila poprzez zmianę nazwy ulicy  

na „ul. Jedności” lub „ul. Robotnicza”. 

Radny Marek Treliński poinformował, że udzieli pomocy mieszkańcowi borykającemu się  

z problemem związanym ze zmianą nazwy ulicy i koniecznością poinformowania o tym fakcie dostawcy usługi.  

Radna Grażyna Stefańska stwierdziła, że znalezienie w budżecie kwoty 60 tys. zł celem jej 

przesunięcia dla Centrum Kultury nie powinno stanowić problemu w związku z faktem, że w budżecie 

zabezpieczono kwotę 60 tys. zł dla szkoły niepublicznej, która nie funkcjonuje. Wskazała na zasadność 

przekazania tych środków jako dotacji podmiotowej dla Centrum Kultury celem rozwiązania kwestii 

finansowania Żyrardowskich Wieczorów Literackich. Nawiązała również do słów przedstawicielki 

Rady Rodziców, argumentując, że konkurs odbył się zgodnie z przepisami, skoro nie został 

unieważniony przez Prezydenta Miasta. Zapytała, kto jest adresatem wypowiedzi mieszkanki, jako  

że o wyborze dyrektora szkoły decyduje komisja konkursowa, nie zaś Rada Miasta.  

Mieszkanka odniosła się do słów radnej Grażyny Stefańskiej. Podkreśliła, że sesja Rady Miasta 

to jedyny moment, kiedy Rada Rodziców Szkoły Podstawowej Nr 3 może wyrazić swoje stanowisko. 

Dodała, że nie zgadzają się z wynikiem konkursu i będą go kwestionować. 

Radny Arkadiusz Rzepecki podkreślił, że każdy mieszkaniec ma prawo zabrać głos na sesji 

Rady Miasta. Mimo że Rada Miasta nie wskazuje swojego przedstawiciela do komisji konkursowej,  

to może zainteresować się konkursem w największej z miejskich szkół. Zwrócił uwagę, że Rada 

Rodziców oraz Rada Pedagogiczna mogą zaskarżyć zarządzenie Prezydenta Miasta powołujące komisję 

konkursową, a także uznał, że dobrze, że Rada Miasta została o tym poinformowana. 

Pani Anna Jankowska-Czyżewska, Dyrektor Centrum Usług Wspólnych, odniosła się do kwoty 

60 tys. zł zabezpieczonej w budżecie dla placówki niepublicznej, stwierdzając, że szkoła ta została już 

wykreślona z rejestru placówek niepublicznych, w związku z czym wnioskowała o przesunięcie 

wspomnianej kwoty na niedobory w pozostałych szkołach. Dodała, że w drugim półroczu wystąpi 

konieczność zwiększeń dotacji do oświaty, które mogą sięgnąć w tym roku nawet 5 mln zł. Apelowała 

o pozostawienie tych środków w paragrafie oświatowym. 

Pan Robert Siniarski, Dyrektor Centrum Kultury, odniósł się do finansowania Żyrardowskich 

Wieczorów Literackich, doprecyzowując, że w kwota zabezpieczona w budżecie CK na działania ŻWL 
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została już wydatkowana. Podkreślił, że CK nie zamierza rezygnować ze współpracy z ŻWL i będzie ją 

kontynuowało w miarę możliwości finansowych. 

Mieszkaniec poinformował, że współpracował w ŻWL w ramach zarówno umów zlecenia, jak 

i umów o pracę, ale obecnie nie interesuje go praca inna niż etatowa.  

 

Ad 13.  

Przewodniczący Rady Miasta Żyrardowa Ryszard Mirgos podziękował radnym i gościom  

za przybycie oraz owocne dyskusje. Obrady XI Sesji Rady Miasta Żyrardowa zostały zamknięte  

o godz. 19.15. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nagranie obrad dostępne jest w Biuletynie Informacji Publicznej:  

https://www.bip.zyrardow.pl/5123,2019-r?tresc=53133 

 

Protokół sporządziła dnia 1 lipca 2019 r. Dorota Rdest 
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